

СОДЕРЖАНИЕ



От главного редактора	5
СОДЕРЖАНИЕ.....	7
CONTENTS	9
ЛАТЫНЬ СЕГОДНЯ	
<i>Michael von Albrecht</i> Carmina Latina	11
СТАТЬИ	
<i>A. V. Lebedev</i> Epicharmus on god as mind (ΝΟΟΣ). A neglected fragment in Stobaeus. (With some remarks on early Pythagorean metaphysics and theology)	13
<i>C. P. Тохтасъев</i> Еще раз о географии Таманского полуострова в древности	28
<i>И. А. Мирюлюбов</i> «Брат господина нашего Константина Августа»: о карьере Юлия Констанция	45
<i>А. В. Белоусов</i> Новое греческое заклятие из Никония	55
ПУБЛИКАЦИИ	
<i>Элий Аристид</i> О необходимости запретить комические представления (Перевод с древнегреческого С. И. Межеричко)	65
<i>Блоссий Эмилиус Драконций</i> Искушение (Перевод с латинского И. М. Никольского)	73
MISCELLANEA	
<i>Ф. В. Шелов-Коведяев</i> Прощание с «Дитагойей». Конец одного и рождение нового божества	107
<i>Н. В. Драчёва</i> О генитиве единственного числа существительного <i>vis</i>	116

ПУТЕШЕСТВИЯ В НЕИЗВЕСТНУЮ АНТИЧНОСТЬ

*Е.В. Приходько***Сура – ликийское поселение с оракулом по рыбам.****Часть 3. Процедура вопрошения: вещей дух и служители** 120

КРИТИКА И БИБЛИОГРАФИЯ

*А.В. Подосинов***Рецензия на книгу: Tabula Peutingeriana. Die einzige Weltkarte aus der Antike /****Eingeleitet und kommentiert von Michael Rathmann. Darmstadt, 2016.**..... 180

ХРОНИКА

*Н.Е. Самохвалова***О работе Девятой Летней школы по изучению древних языков****и античной культуры (1–10 августа 2017 г.)**..... 184

PERSONALIA

*Н.К. Малинаускене***А.А. Тахо-Годи как издатель трудов Лосева**..... 190

ПРИЛОЖЕНИЕ: КЛАССИЧЕСКИЕ ЯЗЫКИ В РОССИИ

*А.М. Соловьев***Псевдоисторическая реальность и исторический нарратив****в «Древней истории, обработанной Сатириконом»**..... 214

СОКРАЩЕНИЯ 234

НАШИ АВТОРЫ 236

ПРАВИЛА ОФОРМЛЕНИЯ ПРИСЫЛАЕМЫХ СТАТЕЙ 238

CONTENTS



Foreword of Editor-in-Chief	5
CONTENTS	9
LATIN TODAY	
<i>Michael von Albrecht</i> Carmina Latina	11
ARTICLES	
<i>A.V. Lebedev</i> Epicharmus on god as mind (NOOΣ). A neglected fragment in Stobaeus. (With some remarks on early Pythagorean metaphysics and theology)	13
<i>S.R. Tochtasjev</i> Once more about the geography of the Taman' peninsula in antiquity	28
<i>I.A. Mirolyubov</i> «Brother of our Master Constantine Augustus»: the Career of Julius Constantius	45
<i>A.V. Belousov</i> A New Greek Curse from ancient Nikonion	55
PUBLICATIONS	
Aelius Aristides Concerning the prohibition of comedy (Translated by S.I. Mezheritskaya)	65
Blossius Aemilius Dracontius Satisfactio (Translated by I.M. Nikolsky)	73
MISCELLANEA	
<i>F.V. Shelov-Kovedyaev</i> Good-bye to “Dithagoia”. Death of one & Birth of another Goddess	107
<i>N.V. Drachiova</i> On the genitive singular of the noun <i>vis</i>	116

TRAVELS IN THE UNKNOWN ANTIQUITY

*E.V. Prikhodko***Sura – the Lycian settlement with a fish oracle.****Part 3. Mantic procedure: the prophetic spirit and priesthood 120**

REVIEWS

*A.V. Podossinov***Tabula Peutingeriana. Die einzige Weltkarte aus der Antike /****Eingeleitet und kommentiert von Michael Rathmann. Darmstadt, 2016. 180**

CHRONICLE

*N.E. Samokhvalova***Ninth Summer School on Classics (1–10 August 2017) 184**

PERSONALIA

*N.K. Malinauskene***A.A. Takho-Godi as publisher of Losev's works 190**

SUPPLEMENT. CLASSIC LANGUAGES IN RUSSIA

*A.M. Soloviev***Pseudo-historical reality and historical narrative****in “Universal History as Reworked by Satirikon” 214**

ABBREVIATIONS 234

OUR AUTHORS 236

INFORMATION FOR AUTHORS 238